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مسعود اسداللهی به دادسرای نظامی احضار شد
مســعود اسداللهی کارشناس مسائل منطقه ای که در صدا و سیمای جمهوری 
اسلامی ایران اظهاراتی مبنی بر تهیه پیجر برای اعضای حزب الله لبنان مطرح 

کرده بود به دادسرای نظامی احضار شد.
به گزارش ایســنا به نقل از مرکز رســانه قوه قضائیه، بیستم مهرماه، مسعود 
اســداللهی کارشناس مســائل منطقه ای با حضور در یکی از برنامه های شبکه 
خبر اظهاراتی را پیرامون تهیه پیجر برای رزمندگان لبنانی مطرح کرد که این 

اظهارات بازخورد زیادی در فضای مجازی داشت.
با توجه اینکه اظهارات مطرح شــده می تواند مصداق نشــر اکاذیب و تشویش 
اذهان عمومی و حتی اقدام علیه امنیت ملی باشــد دادستان نظامی تهران با 
احضار وی به دادســرای نظامی اظهــارات وی در مورد ادعای صورت گرفته را 

ثبت و ادله وی برای بیان چنین ادعایی را مطالبه کرد.
اســداللهی در جلسه بازپرسی ضمن اذعان به اشتباه بودن مطالب مطرح شده 
عنوان کرده مطلب مورد اشاره را به نقل از منابع نامعتبر بیان کرده و بلافاصله 

پس از بررسی بیشتر به اشتباه بودن مطالب اظهاری پی برده است. 
پرونده قضایی این فرد در حال حاضر در دست بررسی است.

مدیرعامل سازمان جمع آوری و فروش اموال تملیکی:
۵۰ میلیارد تومان اموال کوروش کمپانی 

به فروش می رسد
مدیرعامل سازمان جمع آوری و فروش اموال تملیکی گفت: امروز اموال کوروش 
کمپانی که به مزایده گذشــته شده رمزگشایی می شود و تکلیف برندگان طی 

امروز یا فردا مشخص خواهد شد.
به گزارش ایســنا، ســید عبدالمجید اجتهادی  در جمع خبرنگاران از فروش 
خودروهای لوکس مالک کوروش کمپانی طــی امروز و فردا خبر داد و گفت: 
امروز اموال کوروش کمپانی که به مزایده گذشــته شده رمزگشایی می شود و 

تکلیف برندگان طی امروز یا فردا مشخص خواهد شد.
وی با بیان اینکه امیدواریم اموال با فروش مناسب همراه باشد، گفت: ارزش پایه 
و کارشناسی حدودی اموال حدود ۵۰  میلیارد تومان است. معمولاً در مزایده ها 

بیشتر خواهد شد و امیدواریم بخش زیادی از مطالبات شکات را تأمین کند.

عدلیه

تذکر روحانیِ اصلاح طلب به امام جمعه اردبیل
محمدتقی فاضل میبدی، عضو مجمع مدرسین حوزه علمیه قم به سخنان امام 
جمعه اربیل درباره ظهور امام زمان و هلاک شدن صهیونیست ها واکنش نشان 
داد. محمدتقی فاضل میبدی، عضو مجمع محققین و مدرسین حوزه علمیه قم 
در شبکه اجتماعی ایکس نوشت: »حجت الاسلام والمسلمین سیدحسن عاملی، 
نماینده ولی فقیه در استان و امام جمعه اردبیل در بخشی از خطبه نماز جمعه، 
عنوان کرده بود که بر اســاس پیش بینی روایات قطعی، حضرت امام مهدی)عج( 
با همراهی حضرت عیسی)ع( که در رکاب حضرت خواهد بود وارد بیت المقدس 
خواهد شــد و ۷۰ هزار صهیونیست در قدس کشته خواهند شد. چرا امام جمعه 
اردبیل نســنجیده ســخن می گوید؟ از کجا امام زمان وقت ظهــور هفتاد هزار 
صهیونیست را می کشد؟ از اسرائیلی ها می خواهد زود خاک کشور را ترک کنند. 
آقای امام جمعه جنگ طلب نباشید. پای دین را وسط نکشید. از این اسرائیلیات 
نگویی.  من هم معتقدم دولت اسرائیل و نتانیاهو باید باشد مجازات هلاک شوند.«

سوشیال

کنایه به سهم خواهی از دولت پزشکیان 
به بهانه »وفاق ملی«

محمدصادق جوادی حصار ســخنگوی حزب اعتمــاد ملی گفت: رئیس جمهور 
تعریــف خوبی از وفــاق ارائه کرده اســت. به گزارش خبرگــزاری خبرآنلاین، 
محمدصادق جوادی حصار ســخنگوی حزب اعتماد ملی به تبیین راهبردهای 
اصلــی دولــت در موضوعات مختلف پرداخت و عنوان کــرد: بنده بعد از امضاء 
برجام، بارها گفتم و نوشتم که ما باید در برنامه جامع اقدام مشترک بین المللی، 
حقوق، منافع و شأن طرفین گفت وگو را رعایت  کنیم و باید از این مسیر به توسعه 
پایدار، تعادل و توازن منطقه ای و جهانی برسیم. جوادی حصار با بیان اینکه آقای 
رئیس جمهــور در انتخابات اعلام کرد که ما با دعوا، اندیشــه حذف جریان های 
دیگر در این ســال ها سودی نبردیم و اگر سودی بوده اندک و هزینه فراوان تری 
داشته است، اظهار کرد: برخی ها از شعار »وفاق« استنباط و تعریف دیگری ارائه 
می دهند؛ تعاریفی خودخواسته و خودخوانده. سخنگوی حزب اعتماد ملی تصریح 
کرد: اینکه کسانی امروز مدعی هستند وفاق به معنای آن است دولت بین همه 
مدعیان قدرت تقسیم شود و شکســت خوردگان در انتخابات و مبارزان جبهه 
مخالف دولت فعلی در دولت آقای پزشکیان نقش آفرینی کنند، با گام های نخست 
در صحنه مبارزاتی متعارض است. جوادی حصار افزود: از این رو اگر عده ای دنبال 
این هســتند که بگویند آقای پزشکیان وفاق را در ایجاد شرکت سهامی تعریف 
می کنند و اتفاقا سهم خود را در آن شرکت بسیار بالا تعریف می کنند، به نظر من 
آدرس اشتباه می دهند.  وی ادامه داد: یکی از راهبردهایی که رئیس جمهور در 

انتخابات مورد توجه قرار داد، تنش زدایی داخلی بود.

احزاب

ملودرام دلواپسان به وقت ظریف
ادامه از صفحه 1

این غوغاســالاری و اغواگری در جراید و رســانه های آنها و روزنامه هایی 
که پس از دولت ســیزدهم و خــارج از نوبت مجوز دریافت کــرده و به این 
جرگه پیوسته اند؛ متجلی گشت و متبلور شده است. گاهی نیز به صور دیگر؛ 
تریبون هایی مثل تریبون بهارســتان، این قضیه را پیش می برند و حال به هر 
حربه ای که کارســاز باشد و تز آنها کارگر بیفتد؛ در واقع تز آنها همان تز مائو 
رهبر سابق جمهوری خلق چین است که گفته بود » گربه مهم نیست سیاه یا 
سفید باشد؛ مهم این است که موش را بگیرد.« که در این راستا حمید رسایی 
نماینده تهران در صحن علنی مجلس به صراحت می گوید »آقای پزشــکیان 
برخلاف نص صریح قانون، آقای ظریف را که فرزندش تابعیت آمریکا را دارد، 

معاون خود کرده است«. 
حمید رســایی ادامه داده اســت که ۴۰ نماینده از کمیسیون امنیت ملی 

مجلس درخواست کردند مهلت ۱۰ روزه، روز شنبه تمام  شد.
به گفته رسایی؛ او از آقای پزشکیان خواسته است قبل از آن خودش قانون 
را اجرا کند و نگذارد مجلس چنین تذکری بدهد؛ ما نمی خواهیم رابطه مجلس 
و دولت این طوری شــود. این مسئله در شرایطی در حال رخ دادن در سپهر 
سیاســت کشور است که ۳۱ تیر ماه ۱۴۰۳ مقام رهبری در دیدار با رئیس و 
هیات رئیسه مجلس بیان کردند که »توصیه مؤکد من تعامل سازنده مجلس 
با دولت جدید اســت. موفقیت رئیس جمهور و دولت جدید، موفقیت همه ما 
است.« حال شاهد هستیم دلواپسان بهارستان نشین بارها و بارها از رهبری نیز 
جلوتر رفته و اظهارات حاشیه ای آن هم نه در جهت منافع ملی بلکه صرفاً در 
جهت منویات حزبی خویش و جناح خود مطرح کرده و هجمه های خود را به 
سمت دولت روانه کرده اند؛ که بایستی در این راستا و در جلسه سران سه قوه 
که هر ماه به ریاست یکی از قوا برگزار می شود، این مسئله کلیدی و راهبردی 
از طرف شــخص رئیس جمهوری با مباحثه، تعامل، گفت وگو و ارائه راهکار با 
همتایان خویش در دو قوه مقننه و قضائیه به جد پیگیری شود تا جلوی زیاده 
خواهــی افراطیان و جناح پایداری که چــوب لای چرخ فعالیت های دولت و 

وزرای کابینه و به ویژه محمد جواد ظریف می گذارند، گرفته شود. 
 بیش از پیش برای همکاری ســه قوه و پیشــبرد اهداف و کارها و امورات 
جامعه به منصه ظهور و بروز برســد و با این قبیل مســائل حاشیه ای سپهر 
سیاست کشور و قضایای اجتماعی و مشکلات اقتصادی و معیشتی جامعه را 
درگیر مسائل حزبی و جناحی و قربانی باند خویش نسازند. محمد جواد ظریف 
در پی تعاملات علمی با اندیشکده ها در جهت پیشبرد امورات دولت وفاق ملی 
دکتر مسعود پزشکیان است و در همین زمینه در جهت شناسایی ظرفیت های 
اندیشــکده ها و تعامل با دولت؛ روز سه شــنبه هفته ای که گذشت، نخستین 
نشست نمایندگان اندیشکده های ایران را شکل داد و در این مباحثه سیاسی، 
علمی و تخصصی با تأکید بر لزوم تعامل و گفت وگوی مســتمر اندیشکده ها 
با دولت، انتقال دانش و محصولات سیاســتی اندیشکده ها به بدنه دولت را از 
ماموریت های معاونت راهبردی ریاســت جمهوری عنوان نمود؛ او به صراحت 
گفت دولت جدید گوش شنوای تمام متخصصان و اندیشمندان کشور قلمداد 
شده و از ارائه های سیاستی اندیشکده ها برای حل مسائل کشور قدردانی کرد.

یادداشت

حضرت آیت الله نوری همدانی:
اهانت به حضرت آیت الله سیستانی 

محکوم است
حضرت آیت الله نوری همدانی تاکید کردند: کشــورهای 
اسلامی ارتباط خود را با رژیم نامشروع صهیونیستی قطع 
کنند. به گزارش شــفقنا، حضرت آیت الله نوری همدانی 
پیش از ظهر امروز در دیدار عده ای از اساتید حوزه علمیه 
قم، وضعیت امروز جهان اسلام را حساس دانسته و خواستار 
وحدت همه مسلمانان و بلکه همه آزادی خواهان جهان در 
مقابل رژیم نامشــروع صهیونیستی شدند و تاکید کردند: 
کشــورهای اسلامی ارتباط خود را با این جنایتکاران قطع 
نمایند. ایشان شهادت سید حسن نصرالله را ثلمه ای عظیم 
دانســته و گفتند: این درخت مستحکم حزب الله مقاوم تر 
خواهد شــد و انشاءالله خون این شهدای مظلوم موجب از 

بین رفتن این رژیم غاصب خواهد شد.
ایشــان یکی از نشــانه های افول صهیونیســت ها را ترور 
فرماندهــان و تهدید به ترور شــخصیت های اثرگذار عالم 
اسلام دانسته و با اشاره به فرهنگ ایثار و شهادت در اسلام 
خاطرنشان کردند: دشمنان غافلند از اینکه اسلام فرهنگ 
ایثــار و شــهادت دارد و مرگ در راه خــدا و دفاع از دین 
خدا منتهی آرزوی مسلمانان اســت و نماد آن اقامه نماز 
جمعه تهران توسط رهبر انقلاب می باشد، که مردم با توجه 
به تهدیدات؛ حماســه خاصی خلق نمودند و رهبری هم با 
شــجاعت همیشگی آمد و با خطبه های بسیار عالی و یک 
دنیــا آرامش نماز جمعه را اقامه کردند و دنیا هم شــاهد 
این موضــوع بود. حضرت آیت الله نوری همدانی در رابطه 
با تهدید صهیونیست ها نسبت به حضرت آیت الله العظمی 
سیســتانی بیان کردند: دشمن از مواضع اصولی و به موقع 
آیت الله سیستانی و از اثر گذار بودن ایشان ناراحت است و 
به گمان خود می تواند از این طریق ایشان را منزوی نماید 
که الحمدلله خلاف مقصود آنان حاصل شد و عظمت ایشان 
بیشتر شد و ما هم اهانت به این شخصیت محترم و بزرگوار 
جهان اسلام را محکوم می کنیم و از خداوند متعال عظمت 

روز افزون ایشان را خواستار هستیم.

بیانیه آغاز سال تحصیلی انجمن اسلامی 
دانشجویان دانشگاه تهران

و علوم پزشکی تهران
انجمن اســلامی دانشجویان دانشگاه تهران و علوم پزشکی 
تهران در بیانیه ای به مناسبت آغاز سال تحصیلی گفت: آغاز 
سال تحصیلی جدید را در حالی به دانشجویان و دانشگاهیان 
تبریک می گوییــم که صندلی های خالی هم کلاســی ها و 
اســتادانمان این آغاز را برایمان تلخ کرده اســت. ما هنوز 
اضطراب پشــت درهای کمیته های انضباطــی را فراموش 
نکرده ایم. هنوز از حسرت ورود به خانهٔ خود، دانشگاه، در پی 
پیامک های شوم ممنوع الورودی زمان زیادی نگذشته است.

به گزارش جماران، انجمن اســلامی دانشــجویان دانشگاه 
تهران و علوم پزشــکی تهران در ادامه این بیانیه نوشــت: 
اکنون که بخش قابل توجه ملت ایران در انتخابات ریاست 
جمهوری نارضایتی خود را از وضع موجود ابراز کرده و حاضر 
به مشارکت نشــده اند، اکنون که نسل جوان در وطنشان، 
ایــران، خود را غریبه می بینند و بــرای ادامهٔ زندگی، خود 
را ناگزیــر به کوچ می یابند، حاکمیت بایــد بداند که زمان 
محــدودی برای تغییــر رویه های ناصواب خــود و تعویض 
ریسمان های پوسیدۀ حریصان قدرت دارد. جامعهٔ ایرانی باید 
احســاس کند که نگرانی هایش شنیده می شود و حکومت 
باید هشــدارهای بلند و رسای ایرانیان را بشنود.  این بیانیه 
افزود: وفاق »ملی« که شعار دولت چهاردهم است، نمی تواند 
با حذف صدای دانشــجویان، تصویــب قوانینی مثل لایحۀ 
عفاف و حجاب و لجاجــت در ادامۀ پروژۀ فیلترینگ تحقق 
یابد. وفاق تنها در صورتی ملی اســت که تمامی گروه های 
اجتماعی را به رسمیت بشناســد، نه زمانی که رمزی برای 
مبادلات سیاسی گروه های در قدرت باشد.  انجمن اسلامی 
دانشجویان دانشگاه تهران و علوم پزشکی تهران تأکید کرد: 
ما همچنان پای آرمان های خود ایستاده ایم و مطالبات خود 
را فریاد می زنیم. خواسته های ما پابرجا هستند؛  استادان و 
دانشجویان به هر بهانه ای که مجبور به ترک دانشگاه شدند، 
باید به دانشــگاه بازگردند. خواســتهٔ ما پذیرش دانشجوی 
ایرانی و احترام به عقاید و انتخاب های او به عنوان شهروندی 
اســت که خود را جزوی از آیندهٔ میهنــش، ایران، می داند. 
خواستهٔ ما پذیرش تفاوت های ایرانیان به عنوان مبنایی برای 
ساخت ایران برای همهٔ ایرانیان است. خواستهٔ ما شفافیت در 
امور دانشگاه مثل فرایند جذب اساتید و پذیرش دانشجویان 
است. خواستهٔ ما فراهم شدن زمینهٔ از بین رفتن ناعدالتی ها 
در فرصت های آموزشــی، بهداشــتی و شــغلی بر مبنای 
جنسیت، باورها، طبقهٔ اقتصادی و روابط فردی است.  بیانیه 
انجمن اســلامی دانشجویان دانشگاه تهران و علوم پزشکی 
تهران ادامه داد: خواســتهٔ ما این است که در دانشگاه زمینهٔ 
فعالیت آزاد علمی ایجاد شــود، پویایی به محیط دانشــگاه 
بازگردانده شــود و موانع فرســاینده ای مثــل فیلترینگ، 
قطعی و ســرعت کم اینترنت رفع شــود. افول چشــمگیر 
علمی دانشگاه در نتیجۀ تصفیۀ اساتید و جذب جایگزینان 
ناشایســت، خرج کردن غیرشفاف بودجۀ دانشگاه و پذیرش 
بی قاعدۀ دانشجویان بر اساس سهمیه های متعدد و ناعادلانه، 
به از بین رفتن هر چه بیشــتر امید دانشگاهیان منجر شده 
اســت و دور شدن هر چه بیشتر دانشگاه از رسالت علمی و 
پژوهشــی خود را به دنبال داشته است.  در پایان این بیانیه 
آمده است: ما خواستار بازگشت شأن از دست رفتهٔ دانشگاه 
هستیم. استقلال دانشگاه شرط لازم اعتلای علمی، فرهنگی 
و اجتماعی دانشــگاه است. دخالت های نهادهای امنیتی در 
تصمیم گیری های خرد و کلان دانشگاه، ایجاد فضای ترس و 
تهدید به اقدام امنیتی از راه نصب دوربین، گیت و استفاده از 
نیروهای موسوم به »حجاب بان« برای کنترل هر چه بیشتر 
دانشجویان از موانع جدی رسیدن دانشگاه به رسالت خود، 

یعنی رشد و پیشرفت جامعه است.

عضو کمیسیون قضائی و حقوقی مجلس:
توان بازدارندگی مهم ترین مولفه 

قدرت ایران خواهد بود
عضو کمیســیون قضائی و حقوقی مجلس شورای اسلامی 
تاکید کرد: جمهوری اســلامی ایران همواره توجه خود را 
بر اقدامات پدافندی قرار داده اســت، اما اگر شاهد هجوم 
دشــمنان به خاک عزیز کشورمان باشیم، قطعا نگاه ما به 
ســوی آفند خواهد رفت و این تــوان در نیروهای نظامی 
کشــور ما وجود دارد. جعفر پورکبگانی نماینده مردم بندر 
دیلم، بوشهر و گناوه در مجلس شورای اسلامی در گفت وگو 
با ایســنا درباره لزوم افزایش قــدرت بازدارندگی ایران در 
مقابل دشــمنان اظهار کرد:  بعــد از جنگ جهانی دوم که 
در آن متفقین به پیروزی رسیدند و هیتلر شکست خورد، 
جامعه بین الملل تشــکیل شد. البته به صراحت می گویم 
جنایاتی که امروز نتانیاهو در رژیم صهیونیســتی درحال 

انجام است، از جنایات هیتلر چندین برابر بدتر است. 

مراجع

رویداد

مجلس

همچنان از معدود افرادی است که نگاه 
ملی را مقدم بر نگاه جناحی و سیاسی 
می داند؛ او که سابقه 7 دوره نمایندگی 
مردم در مجلس شــورای اسلامی را بر 
عهده داشته است، امروز به عنوان یکی 
از چهره های معتدل جریان اصول گرایی 
به حســاب می آید و معتقد است باید 
مجلس و دولت دوشــادوش یکدیگر، 
مشــکلات را از دوش مردم کم کنند و 
به دور از اختلافات سیاســی، از تورم 
7 ساله ای که کشور  را زمین گیر کرده 

نجات دهند. 
در ادامه سلســله گفت و گوهای جماران در 
خصوص معنا و مفهوم »وفاق ملی« به سراغ 
»محمدرضــا باهنر« آمدیم و با او به گفت و 

گو نشستیم:
اساســاً الزامات »وفاق ملی« که آقای 
پزشــکیان مطرح کردند چیست؟ آیا 
امر  می توان وفاق ملی را به عنوان یک 
سیاسی در کشور قبول کرد؟ آیا وفاق 
ملی یک استراتژی مثلًا کوتاه مدت است 
برای عبور از یک مقطعی و رسیدن به 

مقطع بعدی؟
مــن اعتقاد جــدی دارم که به طــور کلی، 
حکومت هایــی مبتنــی بــر رأی مــردم و 
مردم ســالاری، یکی از ابزارهــای غیر قابل 

اجتناب آنها، مسئله حزب است.
ما باید در کشــور چهار پنــج  حزب فراگیر 
قدرتمند و پاســخگو داشــته باشــیم. فکر 
می کنــم در این قضیه دســت مان حقیقتاً 
خالی است. حالا یک زمانی بعضی از احزاب 
شــکل می گیرند، ولی اینها میرایند و خیلی 
دائمی نیســتند. البته در وزارت کشور صد و 
سی چهل دسته، گروه، جناح و... مجوز حزب 
دارنــد، اما اینها یک جزایــر کوچک جدا از 
هم انــد. اینها بعضاً اصلًا هیچ فعالیت ندارند؛ 
بعضی ها هم که فعال اند، نزدیک انتخابات که 
می شود با همدیگر جمع بندی هایی می کنند 
جناح هایــی، مجموعه هایــی و جبهه هایی 
را تشــکیل می دهند و فعالیــت انتخاباتی 
می کنند. اینها دوباره بعد از برگزاری انتخابات 

تا دوره انتخابات بعدی عملًا تعطیل اند.
ما در غیبت احــزاب قرار داریــم. من قبلًا 
حتــی یک حرف تنــدی زدم و الآن هم آن 
را می زنم: مــن واقعاً در غیبــت چهار پنج 

حزب قدرتمند فراگیر و پاسخ گو، اصلًا برای 
آینده مردم ســالاری دینــی بیمناکم و فکر 
می کنم معلوم نیست که این مردم سالاری به 

سرمنزل مقصود برسد.
اینکه می بینید مثلًا یک دفعه ۴۰درصد مردم 
در انتخابات شرکت می کنند، بعد ۳۰درصد 
شــرکت می کنند و کمتر و بیشتر می شود، 
به این دلیل اســت که مــا چهار-پنج  حزب 

قدرتمند حکمران نداریم.
مردم هم بندگان خــدا باید آدم ها را تجربه 
بکنند؛ در حالی که باید به جای افراد، احزاب 
را تجربه کنند. در کشورهایی که دموکراسی 
۱۰۰ساله و 2۰۰ساله دارند، مردم تکلیف شان 

با دو حزب یا سه حزب روشن است. 
من در مجلس حوزه انتخابیه ای را سراغ دارم 
که ظرف ایــن دوازده دوره مجلس دوازده تا 
نماینده فرستاده اند. من به عنوان یک آدمی 
که بالاخــره هفــت دوره در مجلس بودم، 
واقعاً می گویم نماینده هرچه ســابقه اش در 
مجلس بیشتر بشود، کار بلدتر و حکمران تر 
می شود. یک نماینده با سابقه ای چهار دوره 
نمایندگی، حتماً نماینده تر است تا یک کسی 

که می خواهد دور اول برود.
درباره مسأله »وفاق ملی« که مطرح نمودید، 
باید گفت که بالاخره هر دولتی که روی کار 
می آید، باید یک دولت ســایه داشته باشد؛ 
یعنــی اگر مثلًا حزب الف در قدرت اســت، 
حزب ســایه باید مواظب باشد؛ رصد و نقد 
بکند. البته اینجــا بحث »چوب لای چرخ« 
گذاشتن نیســت؛ این ظلم به مردم، انقلاب 
و نظام اســت. اما حزب رقیب می تواند رصد 
بکند. من به عنوان یک حزب که ممکن است 
یک زمانی به قدرت برســم، می گویم حتی 
ممکن است اعضای کابینه ام را هم مشخص 
کنم. امــا رئیس جمهوری کــه بدون حزب 
انتخاب می شــود، باید در دستش دویست تا 
آدم حکمران مجــرب، متخصص و مدیر را 

آماده داشته باشد.
مسأله جناح ها را هم که گفتید، من به عنوان 
آدمی که بالاخره 28 سال در مجلس بودم، 
واقعــاً شــهادت می دهم و خدمت شــما و 
مخاطبین تان می گویم که حداکثر ۱۰درصد 
یا ۱۵درصد تصمیمــات مجلس جناحی و 

سیاسی است؛ بقیه تصمیماتش ملی است. 
اینکــه من بگویم چون دولت مســتقر مثلًا 

هم حزبی من نیســت، من باید »چوب لای 
چرخش« بگذارم، آزار و اذیتش بکنم و دنبال 
این باشــم که دولت زمین بخورد، اصلًا کار 
درست نیســت. مقام معظم رهبری بارها و 
بارها فرمودند که من از دولت مستقر حمایت 
می کنم و به همه هم توصیه کردند که باید از 

دولت مستقر حمایت بکنند.
متأسفانه بعضی وقت ها جریانات سیاسی تند 
در مجلس اتهاماتی را علیه ما و برخی دیگر 
از شــخصیت ها مثل آقای لاریجانی، مطرح 
می کنند که شما موقعی که در مجلس بودید 
از دولت آقای خاتمی یا دولت آقای روحانی 
حمایت کردید، شما که راستی بودید، چرا از 
این دولت های مثلًا چپی حمایت کردید. در 
حالی که توجــه نمی کنند که ما در مجلس 
بودیم و مجلس وظیفه اش اســت تا از دولت 
مستقر حمایت بکند. دولت هم البته موظف 
است هوای مجلس را داشته باشد. دولت هم 
باید روی حساســیت های مجلس حساس 
باشــد. اگر وضعیت به اینجا برسد، آن وقت 

»وفاق ملی« معنا می دهد.
بعضی می گوینــد که این وفاق جناحی 

شده است؟
ایــن »وفاق ملــی« هم باز معنــا و مفهوم 
دارد؛ باید دید که معنا و مفهومش چیست. 
یک زمانی مرحوم آقای هاشــمی رفسنجانی 
در دولتش به دولتمردانی که می خواســتند 
بحث سیاسی بکنند، خیلی راحت می گفتند 
برای کارهای سیاسی من هستم، کافی است؛ 
شــما بروید کارهای تخصصی تان را بکنید. 
شما نباید خیلی کار سیاسی کنید. واقعاً هم 

همین است.
مســأله »وفاق ملی« این است که هر دولتی 
که روی کار می آید، باید با مجلس هماهنگ 
باشد. مجلســی که روی کار می آید باید از 
دولت مســتقر، ولو اینکه در جریان خودش 

نباشد، حمایت کند.
دولت، دولت خوبی است. مجلس هم خیلی 
خوب کار کرد؛ بسیار کار ماهرانه ای کرد که 
به همه وزرای آقای پزشــکیان رأی داد. من 
در همان روز بعد از انتخاب آقای پزشــکیان 
در مرحله دوم، روز شــنبه اش، یک ملاقات 
مفصــل با آقای دکتر قالیباف داشــتم و در 
مورد همین مســائل یک مقداری با ایشان 
صحبت کــردم و گفتم که الآن واقعاً موقعی 

اســت که مجلس باید با همه توان از دولت 
حمایت بکند. الحمد لله کار خوبی هم کردند.
الآن مشکلات مملکت خیلی زیاد است. هم 
در ســاحت اقتصاد مشــکل داریم: معیشت 
مــردم، گرانی ها، تورم و... و هم در ســاحت 
سیاست مشکل داریم. البته همه اینها راه حل 
هم دارد که ایــن راه حل ها را باید پیدا کرد. 
من بارها گفتم و الآن هم می گویم که آقای 
پزشــکیان از همین حالا کــه روی صندلی 
ریاســت جمهوری نشســته اســت، روزانه 
تلنباری از مشــکلات روی سرش می ریزد: 
بودجه مان ناتراز اســت، پــول گندم کارها را 
نداریم بدهیم، در تابستان برق نداریم بدهیم، 
در زمســتان گاز نداریــم بدهیــم، کارخانه 
های فولادی مان بخاطــر برق در تنگنا قرار 
می گیرند، کشاورزان ما برق شان روزی هفت 
هشت ساعت قطع می شــود و...، اینها همه 
مشکلات روزمره اســت. در مسائل سیاست 
خارجی هم این جور مشکلاتی است. تازه اگر 
بتوانید این مســائل را به صورت موقت حل 
بکنید، باز هم به صورت اساسی مشکل حل 

نشده است.
در کنار دست آقای پزشکیان باید یک سری 
اتاق های فکر تشــکیل بشــود و بنشــینند 
برای این مشکلات اساســی مملکت فکر و 
چاره بیندیشند. عرض کردم اینها همه شان 
راهکار دارد، اما سخت است؛ بعضی های شان 
واقعاً جراحی اســت. ما باید در کشــورمان 
مصرف انرژی را ترازمنــد بکنیم. یک زمانی 
در مناظره هــا و میزگردها گفتند که قیمت 
انرژی مان را بایــد اصلاح بکنیم. بعداً از بس 
کــه علیه این حرف گفتند و گفتند که الآن 
می گویند بنزین را گــران نمی کنیم. خب، 
نمی شــود بنزین را گران نکــرد؛ بنزینی که 
اینجا لیتر ۳۰۰۰ تومان است، در کشورهای 
دورتادور ما لیتری ۵۰ هزار تومان اســت که 
در نتیجه، روزی 2۰میلیــون لیتر بنزین از 
کشور قاچاق می شود. ما به عنوان کشوری که 
بزرگترین منابع انــرژی نفت و گاز را داریم، 
الآن به شدت در انرژی ناترازی داریم و بنزین 

وارد می کنیم.
این نکته را هم بایــد بگویم که من با چراغ 
گشــتم، واقعاً غیر از شــخص رهبری هنوز 
کســی را پیدا نکردم که در فکر ۱۵ ســال، 
2۰ سال یا ۴۰ سال آینده کشور باشد؛ یعنی 
برای ۴۰ سال آینده کشــور دغدغه داشته 

باشد. 
وقتی از روســای جمهور هم سؤال کنید که 
این کاری که شــما می کنید ۱۰ سال دیگر 
چه می شــود، می گویــد آن موقع هم یک 
رئیس جمهوری است بالاخره خودش مشکل 
را حل می کند. در حالــی که این کاری که 
الآن می کند یک ســری آثار برای امروز دارد، 
یک ســری آثار برای ۵سال دیگر و یک سری 
آثار هم برای 2۰ ســال دیگر دارد و باید در 

فکر آثار 2۰ سال بعدی اش هم باشد.
من متأسفانه کســی را در مقامات بالا  پیدا 
نکردم که چنین فکری داشــته باشد. چون 
دموکراســی اســت، نماینــده مجلس هم 
می گویــد حالا مــا دوره مــان را بگذرانیم، 
دوره های بعدی بالاخره یک طوری می شود. 
اینکــه بگوینــد یک طوری می شــود، اصلًا 
حکمرانی نیست؛ شما به عنوان حکمران باید 
بدانید که امروز چه خبر می شود، پنج سال 
دیگر یا بیســت سال دیگر چه خبر می شود 

و برای همه اینها باید راه حل داشته باشید.

به گزارش ایســنا، اصغــر جهانگیر در 
گفت:  )یکشنبه(  دیروز  خبری  نشست 
هفته گذشــته هشتمین جلسه شورای 
عالی پیشگیری از وقوع جرم با محوریت 
کالاهای ســلامت محور  برگزار شد و 
دارویی  حوزه  چالش های  جلسه  آن  در 

بررسی شد.
 وی افرود: نباید اجــازه دهیم با قاچاق دارو 
در بازار ســیاه روبرو باشیم؛ لذا نظارت بیشتر 
در این حوزه از موارد مهمی اســت که  مورد 

بررسی قرار گرفت.
چهانگیر  ادامه داد: در بررسی ها مشخص شد 
8۰۰ بیمارستان به سامانه رهگیری دارو وصل 
شده اند و حدود  ۳۰۰ بیمارستان همچنان به 
سامانه رهگیری وصل  نیستند و لازم بود در 

این خصوص تصمیم گیری صورت گیرد.
جهانگیر همچنین گفت: با تبلیغات غیرمجاز 

در حوزۀ سلامت برخورد می کنیم.
ســخنگوی قوه قضائیه افزود: در یک بخش 
کمبود برخی داروهــای پرمصرف در جامعه 
دیده می شــود، در بخشــی بازار سیاه دارو و 
فــروش خارج از شــبکه و تخلفاتی در حوزه 
زنجیره تامین تا مصرف دارو دیده می شــود. 
موازی کاری و پراکندگی سیاســت ها در این 
حــوزه باعث عدم شــفافیت کافی در نظارت 
شــده و عدم اجرای کامــل قوانین و مقررات 
باعث شــده تا ســامانه ای برای قیمت دارو، 

تجهیزات و ملزومات پزشکی نداشته باشیم.
سخنگوی قوه قضائیه در پاسخ به سوال ایسنا 
دربــاره آخرین وضعیت پرونده امیرحســین 
مقصودلو )تتلــو( گفت: نامبــرده دو پرونده 
مطــروح دارد. یکــی مربوط بــه  توهین به 
مقدسات اســت که به تحمل ۵ سال حبس 
تعزیری به عنوان مجازات اصلی محکوم شده 
و با فرجام خواهی پرونده در تیرماه به دیوان 
عالی ارســال شــده و اکنون در دیوان عالی 

مفتوح است.
وی افزود: پرونده دیگر مربوط به تشــویق به 
فســاد و فحشا اســت که به ۱۰  سال حبس 

محکوم شد. رای بدوی در دادگاه تجدیدنظر 
تایید شــد و پرونده جهت اجــرای حکم به 

اجرای  احکام ارسال شده است.
وی ادامــه داد: نامبــرده در زنــدان اســت.  
شایعاتی مطرح است که تسهیلاتی به او داده 
شــده یا می شود که درست نیست.  زندان نه 
تنها تســهیلاتی خلاف قانون به او نداده و از 
آن بهره مند نشده بلکه به دلیل رفتار خلاف 

قانون مشمول تنبیهات انضباطی شده است.
ســخنگوی قوه قضائیه در پاسخ به این سوال 
که موضوع شــکایت از رییس سازمان  غذا و 
دارو چه بوده که او به  دو ماه  حبس محکوم 
شــده اســت؟ گفت: از ســوی رییس مرکز 
بهبود محیط کســب و کار علیه مســئولین 
وقت دانشــگاه علوم پزشکی شکایتی تقدیم 
دادســرای تهران شــد که کیفرخواستی در 
تاریخ ۱۴۰۳/۵/۳ علیه نامبرده مبنی بر نقض 
حکم مقرر در تبصــره چهار ماده ۷ اصلاحی 
قانون اجرای سیاســت کلی اصل ۴۴ قانون 
اساسی صادر شد که به دادگاه ارسال شد. در 
دادگاه حکم محکومیت اولیه صادر شده است 
که برای مابقی افراد مطرح در پرونده قرار منع 

تعقیب صادر شده است.
وی افزود: در خصوص فــرد نامبرده با توجه 
به تقاضای تجدید نظــر، پرونده او به دادگاه 
تجدید نظر ارسال شــده و نتیجه رسیدگی 
دادگاه در وقت خود اطلاع رسانی خواهد شد.

ســخنگوی قوه قضائیه در پاســخ به سوالی 
در خصوص آخرین وضعیــت پرونده حادثه 
معدن طبس، گفت: پرونده مربوط به حادثه 
معدن طبس با ارجاع به هیئت کارشناســی 
در حال بررســی اســت. به محــض وصول 
نظریه کارشناســی، اقدامات بعدی در دستور 
کار قرار خواهد گرفت. پیش از این، بازرسین 
اداره تعاون شهرســتان طبس گزارش هایی 
ارائه کرده بودند که نشان دهنده عدم اجرای 
صحیــح و کامل مقررات قانــون کار در این 

معدن بوده است. 
وی گفــت: در حال حاضر، کارشناســان در 

حال بررســی این گزارش ها هستند و تأکید 
شــده است که با تمامی مقصران و تقصیرات 
مرتبط بــا این حادثه با جدیــت و قاطعیت 
برخورد خواهد شــد. همچنین، حفظ حقوق 
جان باختــگان و مصدومین ایــن حادثه در 

اولویت قرار دارد.
جهانگیر یادآور شــد: همــه مقصرین حادثه 

طبس تحت تعقیب قرار خواهند گرفت.
ســخنگوی قوه قضائیه در پاسخ به سوالی در 
خصوص آخرین وضعیت پرونده دو خبرنگار 
)الهه محمدی و نیلوفــر حامدی خبرنگاران 
بازداشــتی در ناآرامی های پس از مرگ مهسا 
امینی(  گفت: دو خبرنگار نامبرده که به اتهام 
»فعالیــت تبلیغی علیه نظام« به یک ســال 
حبس و به دلیل »اجتماع و تبانی علیه امنیت 
کشــور« به پنج ســال حبس محکوم شده 
بودند، در دادگاه تجدیدنظر از اتهام »همکاری 

با دولت متخاصم آمریکا« تبرئه شدند.
 وی افــزود: با توجه به حکم صادره، مجازات 
اشــد )پنج سال حبس( برای این افراد اعمال 
خواهد شد. پرونده آن ها جهت اجرای احکام 
به مراجع مربوطه ارســال شده است تا حکم 

نهایی اجرا شود.
سخنگوی قوه قضائیه در پاسخ به سوالی  در 
خصوص آخرین وضعیت پرونده معدن شازند 
گفت: در خصوص پرونده معدن شازند تعداد 

۴ نفر از کارگران بعد از ریزش معدن زیر آوار 
محبوس شدند و بعد از فعالیت تیم تجسس 
سه نفر از زیر آوار بیرون کشیده شدند. برای 
این موضوع پرونده قضایی تشکیل شد و مالک 

شرکت تحت پیگرد قانونی قرار گرفت.
وی افــزود: با توجه به ریزش ســنگین آوار و 
عدم تعیین محــل دقیق کارگر چهارم، پیکر 
این کارگر همچنان در زیر آوار مانده اســت 
و چون احتمال ریــزش مجدد کوه بود ادامه 
کار با سرعت کمتری در حال پیشرفت است. 
پرونده در حال حاضر به کارشناســی ارجاع 
شده اســت. هنوز نظریه کارشناسی در مورد 
مقصرین این حادثه و میزان تقصیر و تعیین 

سهم هر کدام واصل نشده است. 
جهانگیر در پاســخ به ســوالی درباره آخرین 
وضعیت رســیدگی به پرونده دو شرکت وارد 
کننــده خودروهای خارجی )آســان موتور و 
اطلس خــودرو( که از یــک بانک خصوصی 
بیش از ۷۰۰ میلیارد تومان تسهیلات دریافت 
کرده و بدهی خود را پس ندادند؟ گفت: طبق 
بررسی هایی که انجام دادیم، سازمان بازرسی 
کل کشور ورودی به این پرونده نداشته است. 
نکته دوم اینکه ماجرای تســویه بدهی گروه 
گلســتان، بدهی این گروه تا شــهریور سال 
جاری به صورت نقدی وصول شده است و با 

سیستم بانکی تسویه کردند. 

محمدرضا باهنر:

برای آینده مردم سالاری دینی بیمناکم
افراطی های هر دو جریان سیاسی کشور از پزشکیان دل  خوشی ندارند

در نشست خبری سخنگوی قوه قضائیه مطرح شد

از تنبیه انضباطی امیر تتلو در زندان تا آخرین وضعیت پرونده دو خبرنگار




